
NOVOGODIŠNJI INTERVIEW: VELEMAJSTOR  SINIŠA LOINJAK 

Naš najbolji aktivni igrač ima razloga za zadovoljstvo: (sada već) protekle godine 

okitio se titulom velemajstora dopisnog šaha, a na najnovijoj rejting listi ICCF-a 

važećoj od 01.01.2025. nalazi se na visokom 10. mjestu u svijetu. Ljubazno se 

odazvao našem poziv za razgovor koji smo obavili, pogađate, dopisnim putem. 

 
(GM Siniša Loinjak) 

 

Prošle godine osvojili ste titulu velemajstora dopisnog šaha, a relativno 

ste nepoznati u hrvatskoj šahovskoj javnosti. Možete li nam se 

predstaviti u kraćim crtama? 

 

Rođen  sam u Bjelovaru i u dobi od 5 godina odselio sa roditeljima u tadašnju SR 
Njemačku gdje sam od dječjeg vrtića do Univerziteta prošao cijeli edukativni 
sistem. Uz njemačku školu paralelno sam prvih deset razreda pohađao tada još 

uvijek obveznu jugoslavensku dopunsku nastavu. Vrlo dobro se služim 
njemačkim i engleskim jezikom dok kod hrvatskog malo „štekam“ (izgovor dobar 

ali sramotno ograničen rječnik zbog nedostatka sugovornika u proteklih 40-ak 
godina!).  
Osnove šaha naučio sam od oca, a kao tinejdžer počeo sam igrati u lokalnim 

šahovskim klubovima u Mannheimu gdje i sada živim. Bio sam prilično uspješan 
u blic – šahu (višestruki prvak kluba, dva puta prvak Mannheima), sa 

standardnim ELO rejtingom oko 2040. Zbog profesionalnih obveza prestao sam 
prije 20 godina igrati za pločom i posvetio se dopisnom šahu kojeg igram i 
danas. 

 

S obzirom na to da ste šahovski amater, u kakvoj je vezi Vaša profesija 

sa šahom?  

Završio sam studij informatike ekonomskog smjera na univerzitetu u 
Mannheimu. Titula: dipl. Wirtschaftsinformatiker (dipl.inf.oec). Od 1998. pa do 

danas radim u Mannheimu kao software-developer i supporter (u području 



planiranja proizvodnje) kod jedne od najvećih europskih firma za poslovni 

software. 
Još 1979. imao sam priliku upoznati se sa prvim komercijalnim šahovskim 

računalima (Chess Challenger 1 i MK I, oba za današnje pojmove  nevjerojatno 
slabi). Naravno da mi je kasnija naobrazba i „informatička pismenost“ u velikoj 
mjeri pomogla u šahovskom napredovanju zaključno sa osvojenom GM titulom. 

 
 

Kako je tekla Vaša karijera dopisnog šahiste i kako se pripremate za 
natjecanja?  
 

Najprije sam (od 2006.) počeo igrati u IECG (Interna E-Mail Chess Group), koja 
se danas zove LSS (Lechenicher Schach Server). Išlo mi je dobro te sam u IECG 

( sada LSS ) bio  prvak 2009.,  2011.,  i 2013.  godine. Nakon trećeg dobivenog 
prvenstva tamo sam dobio  titulu LSS-GM. Poslije 2017. nisam više igrao u LSS-
u, pa mi je GM-titula oduzeta jer je više nisam potvrđivao.  

Od kraja 2006. godine nastupam u ICCF-u. Odigrao sam preko 300 partija na 

raznim turnirima (uključujući nastupe za ekipu Hrvatske) i do sada nisam izgubio 

niti jednu igru. Titule IM i SIM osvojio sam 2011. godine, a titulu velemajstora 

dopisnog šaha (ICCF-GM) 2024. godine na turniru "Alex Dunne Memorial 

Invitational - A". 

Moj stil igre:  

- pokusavam sve partije izboriti do kraja 

- solidna igra bez rizika 

- stoička i uporna obrana 

- po mogućnosti vučem brže kada pozicija postaje komplicirana. 

 

Pamtite li neke posebno zanimljive šahovske doživljaje? 

Jedan događaj posebno pamtim a to je moj jedini poraz u dopisnom šahu 
(2006.g. u IECG), koji će me sigurno nervirati do kraja karijere. Inače, imao sam 
priliku igrati (i izgubiti u simultanci), protiv ruskog velemajstora Petera Svidlera.  

Svakako najveća šahovska ličnost koju sam imao priliku upoznati jest bivši 
svjetski prvak M. Botvnik prilikom prezentacije njegovog koncepta šahovskog 

programa Chess Computer Sapiens na Univerzitetu u Mannheimu.  
 
 

Trivia? 

U slobodno vrijeme rekreativno igram stolni tenis i čitam knjige na engleskom 

jeziku. Skupljam šahovske knjige i magazine na temu svih aspekata šahovske 

igre osim otvaranja, zanimam se za prirodne nauke (fizika, kozmologija, 

matematika, računarski algoritmi, egzistencijalna filozofija, teorija svijesti, 

arheologija). 

 



 

 

Završna poruka? 

Iskoristito bi  priliku da svim dopisnim šahistima u Hrvatskoj i šire zaželim sretnu 

i uspješnu novu 2025. godinu. Veseli me dobar rad naše udruge i uvijek ću se 

rado odazvati pozivu za igru za nacionalnu vrstu. Koliko sam mogao vidjeti 

imamo velike izglede za plasman u finale ICCF Olimpijade...Hrvatska bi mogla 

postati zemlja sa najvećom „gustoćom“ majstora u dopisnom šahu, na svakih 30 

aktivnih igrača imamo po jednog svjetskog prvaka!  

 

  

 


